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 „minél több szeretet és jóság sugárzik belőled, annál több áramlik rád vissza.”                

Ugyanakkor lesznek az Európai Parlamenti 
választások is, ami már kevésbé hozza 
izgalomba a helyi közéletet. Arról viszont 
kevesebbet beszélünk, hogy ezen a napon mi 
balatonföldváriak (is) a Somogy Vármegyei 
Közgyűlés tagjairól is véleményt mond-
hatunk, olyan formában, hogy pártokra, 
szövetségekre szavazunk, akik majd a listán 
szereplő tagjaikból tudnak képviselőket 
küldeni Kaposvárra.
Ezzel kapcsolatos hír, hogy megalakult és a 
bíróság bejegyezte a Somogyi Függetlenek 
Szövetsége elnevezésű egyesületet, akik 
szintén rajta lesznek a szavazó lapokon, 

Két és fél hónap van hátra ahhoz, hogy június 
9-én szavazhassunk. Érthetően mindenki a 
helyi önkormányzati választásokra gyel, 
hiszen minket ennek eredménye érint 
közvetlenül. 

Szeretnénk nyomatékosan jelezni, hogy 
egyesületünk elnöke ettől függetlenül tagja 
annak csapatnak, amelyik a balatonföldvári 
önkormányzati választáson is indul, és 
amennyiben a választópolgárok bizalmából 
tagjai bekerülnek a testületbe, munkájukkal 
készek részt venni egy megújuló közélet 
megteremtésében. 

 

amennyiben megszerzik a vármegyei össz-
lakosság 0,5 %-ának megfelelő számú 
aláírást. Ennek a Szövetségnek a vezetője 
Steinmetz Ádám a Jobbik korábbi parlamenti 
képviselője, olimpiai bajnok vízilabdázó, 
valamint olyan ismert közéleti emberek 
vannak a listán, mint Lengyel Róbert Siófok 
polgármestere, Ormai István Nagyatád pol-
gármestere, Sütő László Marcali polgár-
mestere és Herényi Károly a Mosolygó Bala-
tonföldvárért Egyesület elnöke. 

Választás 2024.Választás 2024.

(Sigmund Freund)



 Módos Attila
(1943-2024)

In memoriam

Tizenegy éven volt a történelmi időkben a 
balatonföldvári MSZMP Üdülő legendás igaz-
gatója, aki egyéniségével, emberséges vezetői 
stílusával nem csak hivatali idejében vívott ki 
magának tiszteletet, hanem azt követően a 90-es 
évektől kezdve napjainkig, városunk lakói előtt 
is.
Precizitása, a múlthoz való büszkén vállalt azo-
nosulása megmutatkozott akkor is, amikor a 
segítségével jelenhetett meg a Mosolygók Lapja 
2021. májusi számában a „Volt egyszer egy 
pártüdülő” c. írásunk.

Mert ha valakiről, akkor Módos Attiláról el-
mondható, hogy tartalmas, méltó életet élt. 
Elegáns tartással tudta viselni mind a sikeres 
életszakaszait, mind azt, amikor akadályokat 
kellett leküzdenie.

A kegyetlen sors rendelését megrendülve 
vesszük tudomásul, és mély főhajtással bú-
csúzunk városunk tiszteletre méltó polgárától, 
akinek élete váratlanul és hirtelen ért véget. 
Nekünk szerencsés túlélőknek talán csak az ad-
hat vigasztalást, hogy a hozzá méltatlan kiszol-
gáltatott sorstól megkímélte a gondviselés.

Módos Attila tartalmas életútjáról a legke-
vesebb, amit Ady Endrével szólva bátran el-
mondhatunk:

„Felszolgáló képesítést szerzett 1960-ban, majd 
elvégezte esti tagozaton a közgazdasági technikumot. 
Tizenkilenc éves korában a Bakony Komplexum 
vezetőjének helyettesévé nevezték ki. Bevonulása után 
a katonaságnál 2 éven át szakácsként szolgált. 
Leszerelés után 5 éven át melegkonyhás szakmai 
instruktor a vállalatánál, és szakoktató a vendéglátó 
szakiskolában Veszprémben. Azt követően 1971-1974 
között a Bakony Komplexum vezetője. A fontosabb 
állomáshelyek az MSZMP üdülőiben 1974-től 1978-
ig: igazgatóhelyettes Balatonföldváron, miközben 1-1 
nyári szezont Balatonaligán és Tihanyban dolgozott 
az ottani pártüdülőkben. A következő megbízatása 34 
éves korában Dobogókőre szólt, ahol 1978 elejétől 
1980 tavaszáig volt az ottani pártüdülő igazgatója. 
Két év után 1980-tól a földvári üdülő igazgatójának 
nevezték ki. Ezek az évek a munka mellett a folyamatos 
tanulásról is szóltak, hiszen 3 felsőfokú végzettséget 
szerzett. Az üdülő a rendszerváltást megelőző 
időszakban 1988-tól szállodaként üzemelt. Ez tartott 
a 1990-ig, amikor is a privatizáció szele őt is elsodorta. 
Megértve az új idők, új dalait, vállalkozásba kezdett, 
és évekig üzemeltetett egy szőnyegboltot Balaton-
földvár központjában 12 éven át 2003-ig. Ezzel együtt 
hobbijának élt, mint kiváló gasztronómus az 
Önkormányzat felkérésére rendszeresen képviselte 
csapatával városunkat az 5 megye részvételével zajló 
Sió-kanál fesztiválokon, és más főzőversenyeken, ahol 
a saját maga által kigondolt receptura alapján 
készített ételeivel aratott sikereket.”

„Valaki az Értől indul el
S befut a szent, nagy Oceánba.”

Ő sajnos már átköltözött egy másik galaxisra, 
ahol remélhetőleg érdemei szerint az örök béke 
birodalma várja. Nekünk pedig az a dolgunk, mi 
több kötelességünk, hogy tisztelegjünk a 
munkássága előtt, és őrizzük emlékét !

Ebből idézzük fel szakmai munkásságának 
fontosabb állomásait:

Sz.J.
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BOCSÁNATKÉRÉS FÉLE

Ez az írás nem azért született, mert en�em és társaimat 
�yalázzák. Te�yék, ha van idejük, és ha van hozzá jóíz-
lésük. De le�utóbbi, koromat becsmérlő és emiatt 
lenéző szösszenetük nem csak en�em, hanem a teljes 
földvári nyu�díjastársadalmat, közel ezer nyu�díjas-
társamat me�sértette. Ellenem a vád az, ho�y 70 év 
fölött részt veszek a közéletben, miközben a temetők 
táton�anak az üressé�től. Mondhattak volna bármit, 
olvasatlan, műveletlen, nincs közéleti tapasztalata, 
hülyesé�eket beszél stb. No de ha én a korom miatt 
va�yok alkalmatlan és nemkívánatos, akkor a kora 
miatt minden földvári nyu�díjas alkalmatlan és a közé-
letben nemkívánatos. Persze az ember először azt nézi, 
ki aljaskodik, ha névtelen, átlép rajta. De nem léphet át, 
ha e�y teljes korcsoportot �yaláznak. Ilyen kollektív 
�yalázkodások tár�ya volt a múlt században a zsidósá�. 
A címlapokon na�yorrú és na�yhasú zsidó emberek 
jelentek me�, akiket utálni kellett, mert zsidók voltak. 
Az emberek hall�attak, hatmillió zsidó embert, asz-
szonyokat és �yerekeket é�ettek el a nácik a kre-
matóriumokban. Ha most is hall�atunk, az lehet a 
vé�e, ho�y a nyu�díjasok a társadalom eltartottjai, 
fo�ják be a szájukat, örüljenek, ho�y élnek.  Mit lehet 
tenni ilyen esetekben? Bocsánatot kérni a teljes 

Furcsa orszá�ban, furcsa városban élünk. Fejük 
tetejére álltak a dol�ok. Oda jutottunk, ho�y az kér 
bocsánatot, akit me�sértettek. A XVIII. században e�y 
Jeremy Bentham nevű an�ol filozófus írta: „Nincs 
na�yobb dö�vész e�y államban, mint a vallási 
buz�alom erkölcsössé� nélkül.” No ilyen dö�vész 
sújtotta orszá�ban és városban élünk. Mertho�y az 
i�az keresztény hit alázatra és szeretetre nevel. Mi 
szeretet helyett e�y �yűlölködő orszá�ban, e�y 
�yűlölködő városban ten�ődünk. Ennek ékes bizo-
nyítéka, ho�y a Földváriak Földvárért facebook 
csoportban, amelynek működtetői momentán na�yon 
harcos, de beazonosíthatatlan, nevüket nem vállaló 
szereplők minket Mosoly�ókat Vicsor�óknak becéz-
nek. Bete�esen félnek azoktól, akiknek van vélemé-
nyük, azoktól pedi�, akiknek más véleményük van 
e�yenesen rette�nek. Adminisztrátoruk és szerzőik 
minden mondata a rette�ésről, a változástól való 
félelemről árulkodik. Kevesen lehetnek, talán néhány 
ember. A velünk szimpatizáló földvári pol�árok (tapasz-
talataim szerint e�yre többen vannak) Esterházy Péter 
klasszikussá vált mondatát vallják: „Bizonyos szint 
fölött, nem me�yünk bizonyos szint alá!”

földvári nyu�díjas közössé�től, és me�szé�yeníteni a 
névtelen �yalázkodót. Ki kérjen bocsánatot? Azoktól, 
akik ilyen aljassá�okat névtelenül rendszeresen 
elkövetnek, nem lehet ilyesmiket várni. De jo��al 
várhatjuk a bocsánatkérést városunk első emberétől, a 
pol�ármestertől. Azért is illene bocsánatot kérnie, mert 
az or�ánum a városi közbeszéd szerint hozzá köthető. 
E�yesek szerint névtelen szerzője is néhány �yalázkodó 
írásnak. Ezt én nem hiszem el, az én normáim szerint 
e�y pol�ármester ilyet nem tesz. A bocsánatkérés 
elmaradásának e�yetlen oka lehet, az időhiány. Lázas 
teendői mellett, lásd Kultkikötő befejezetlen építke-
zése, va�y a Nyu�ati strandra építendő luxuskikötő 
építésének perei, va�y a kikötői üzletsor felszámo-
lásának minket is félmilliárddal terhelő �ondjai, a 
Vitorlásklub villám�yors eladásának ü�ye, a pár éves 
kilátó felújításának nyolcvanmilliós tétele, komoly 
�ondokat jelent. A le�újabb fejlesztésnek titulált 
a�ymenés, a boldo� békeidők láto�atóközpont, va�y 
mifene is sokba kerül, me� majd fenn is kell tartani. A 
több, mint e�ymilliárdos adóssá�ot a költsé�vetésben 
ú�y eladni, ho�y sohasem volt mé� ennyi pénzünk, az is 
időt rabló és ide�ölő feladat.  Ezért, csak és kizáróla� 
idő hiányában maradhatott el a pol�ármesteri bocsá-
natkérés.
Sebaj kedves nyu�díjas társaim, én a sértett, bocsá-
natot kérek pol�ármesterünk nevében minden földvári 
szépkorútól. E�yben í�érjük, bárkit ilyen, va�y hasonló 
nemtelen támadás ér, kiállunk mellette, és me�védjük. 
Azt is í�érjük, mindent me�teszünk annak érdekében, 
ho�y az ilyen közéletet és közbeszédet fertőző �óctól 
me�szabadítsuk Földvár tisztessé�es pol�árait.

E�yébiránt köszönöm az érdeklődést, kitűnő fizikai 
és mentális állapotban va�yok. Írok, olvasok, 
vitorlázok, motorozok, boldo�an élem az életem.

Herényi Károly     

Ho�y le�yen kerete az írásnak, fejezzük be azzal, 
amivel kezdtük, a vallás és az erkölcs viszonyával. 
Benjamin Franklin, az E�yesült Államok alapító 
atyja sze�ény �yermek volt, kiskorától dol�ozott. 
E�yszer a templomban elnyomta az álom. Felri-
adva, me�kopo�tatta az előtte ülő ember vállát, 
bocsánat uram, mikor kezdődik az istentisztelet? Az 
ember hátrafordult és azt válaszolta: „ abban a 
pillanatban fiam, aho�y kilépsz a templom 
kapuján”.
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A kikötői üzletsor története, történelmi epizódokkal.
 I.rész.

Igen, joggal mondhatjuk, hogy az 
üzletsor már maga is a történelem 
egy kis szelete, mert a kezdetek 
olyan időkre nyúlnak vissza, amikor 
alapjaiban más volt a világ körü-
löttünk .
A hanyatló Kádár korszakban 
(1985-ben), még a látnokok sem 
merték volna megjövendölni, hogy 
5 év múlva milyen csodák fognak 
történni magyar földön. Bár így 
utólag vissza gondolva, szépen, fű 
alatt már ment az eredeti tőkefel-
halmozás, és a korszak hírhedett 
hármas jelszavából – tiltott, tűrt és 
támogatott – már a tűrt volt a nyerő. 
És az emberek hűen őseikhez 
elkezdtek gyűjtögetni.

Épületes látvány volt mindkettő. 
Mellesleg a hajóállomás épületében  
volt egy ivó (a mai Csigaház nevű 
vendéglátó egység elődje), ami hol 
működött, hol nem. De inkább nem, 
mert senki nem akarta azt üze-
meltetni. Manapság, amikor csak 
kihalási sorrendben, és vagyonokért 
lehet ott bármit bérelni, ez szinte 
hihetetlen, pedig nyarak teltek el 
úgy, hogy  az ki sem nyitott, mert 
nem érdekelt senkit.. A csendes 
kikötő túlsó sarkában volt az 
egyetlen üzlet, a Marika Büfé. Ha 
valaki nem akart éhen halni, oda 
ment, mivel a környéken nem is 
talált mást. Legendás hely volt, nagy 
rajongó táborral.
Később megjelentek a tűrt magán-
szektor (a korszak lesajnáló köz-
ismert rövidítésével: a maszek) 
képviselői, és megtetszett nekik a 
helyszín. Siófokon kellett kezdeni 
az érdemi puhatolózást, mert a 
Tanácsnál – az Önkormányzat 
jogelődje - azt mondták hogy a 
MAHART (igen így, a Bahart az már 

Akkoriban a vendéglátást és a 
kereskedelemet, egy kis lepukkant 
jegyárusító bodegából kialakított 
bazár, és egy széldeszkákból össze-
rakott zöldséges stand képviselte.

Nos, ezekben az időkben, pontosan 
1984-ben formálódott az igény, 
hogy a balatonföldvári kikötő elő-
terében meg kéne haladni az ötvenes 
évek lenyomatait.

egy későbbi történet) a terület 
gondnoka. Ugye akkor minden 
terület az államé, a nagy közösségé 
volt, aminek a MAHART törté-
netesen csak kezelője lehetett.  
Siófokon, jól fogadták az igényt, de 
kikötötték, hogy csak akkor part-
nerek, és engednek bármit, ha a már 
említett két működő „csodával” 
együtt jön létre valami egységes, 
vállalható összkép. Irány Szárszó! 
Ugyanis, akkor még ott volt az 
építési osztály!!! Ők is osztották a 
hajózás kikötését az egységesítési 
igénnyel kapcsolatban, de nagyon 
segítőkészek voltak. Lett egy kis 
ötletelés és méricskélés, de 1985 
tavaszán már állt az üzletsor! Az 
akkori kor legmodernebb műszaki 
megoldásait – hőszigetelt Betonyp 
panelrendszer, szeglemezes rács-
szerkezetű tetőtartókat – alkalmazó 
ERDÉRT modul rendszerből épült 
az meg. Persze, ahogy az lenni 
szokott, menet közben megjött az 
étvágy, és az eredetileg három 
egységre tervezett sor, egyre csak 
nyújtózkodott. Minden jó ember, 
aki csak aláírt az engedélyezés 
során valamit, az mind akart ott egy 
üzletet magának. Boldog békeévek, 
hol volt akkor még a mostani 
korrupció !?... A végén már nem 
fértünk rá a térképre, ezért van a 
Balaton felőli, északi végén, az a 
furcsa nyomorgás a hajóállomás 
épülete mellett.
1985 nyarán már ki is nyitottak az 
üzletek - a Balaton felől indulva - 
egy horgászbolt, egy utazási iroda, 
egy divatáru, egy zöldséges, a ha-
józás szertára, a krém fagyit kínáló 
fagylaltozó és egy gumimatracos 
bazár. Igazán színes volt a kínálat, a 
közönség a sok féle üzletet mindjárt 
meg is kedvelte. Az első években 
sok lemorzsolódó volt, elsősorban 
azok, akiknek csak az üzletek 
„leleményes” megszerzésére volt 
tehetsége. A vége az lett, hogy 
évekig álltak ott kiadatlan üzletek, 
de szép lassan gazdára talált mind, 
és a közönség is kezdte belakni a 
sort. A vonzerő akkor erősödött fel, 
amikor már a LÁNGOS is meg-

jelent a kínálatban... Attól fogva az 
volt a boltok „ zászlós hajója”. Ez a 
fajta csendes felfutása az üzle-
teknek, egybeesett a csendes több-
séget traumatizáló, 90-es nagy 
történelmi fordulattal. Meg is volt a 
böjtje ennek a forgalomban, nem 
nagyon vigéckedhettek az emberek 
akkoriban. De lassan a nagy „Westi 
és NDK-ás” összeborulás elmara-
dozását kezdték az emberek kipó-
tolni, és a Balatonunk is újra magára 
talált.
De a viharfelhők más irányból már 
ekkor kezdtek az üzletsor felett 
gomolyogni. Ugye, amíg a kikötő-
höz tartozó terület az a „mindenkié-
senkié” volt, nem sokakat zavart, 
hogy azon más tulajdona állt. Nagy 
hirtelen 1990-ben a „kezelők” 
mindjárt tulajdonosok lettek, és az 
újdonsült birtokos Mahartot is egyre 
inkább zavarta az így kialakult 
tisztázatlan helyzet. Más tulajdo-
nában  álló épületek vannak az ő 
területén!? Ráadásul a Tanács 
utódja, az újdonsült Önkormányzat 
is rájött – akkor még gyakorlatilag 
majd ugyan azok a káderek - hogy  
nagy település-szerkezeti baklövés 
volt az üzletsort ott, mostani helyén 
kijelölni. Lényegében ketté vágja a 
valamikori, nagyvonalú 1905-ös 
térképzést. Ez a probléma minden 
település vezetőnek szemet szúrt. A 
Bahart akkori igazgatója – dr. 
Horváth Gyula – jogi végzettségű 
ember volt, és a hajózás részéről 
mindenképpen rendezni szerette 
volna a mindkét fél számára zavaros 
jogi helyzetet. Az akkori jogsza-
bályok még 99 éves területhasz-
nálati megállapodást tettek lehe-
tővé, (ez manapság tizenöt, plusz öt 
év). E szerint köttetett meg 2004-
ben az elhíresült megállapodás a 
hajózás és az üzletek akkori tulaj-
donosai között. Ez természetesen 
anyagi megváltást jelentett. A 
tulajdonosok összeségében pon-
tosan annyit fizettek az összesen 

2mintegy 300 m  üzletek alatti terület 
használati jogáért, mint amennyiért 
a város 2017-ben átvette az egész 
terület tulajdonjogát a Hajózástól. 
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2005-ben a földhivatal is bejegyezte 
a jóhiszemű - a tulajdonos hozzá-
járulásával történt - ráépítéssel 
szerzett tulajdonokat. De hiába 
rendeződött a jogi helyzete az 
üzletsornak, a város változó inten-
zitással, állandóan melegen tartotta 
az üzletsor/bódésor/pavilonsor 
témát, a szerint, hogy épp ki volt a 
polgármester. 2008-ban a Bahart 
készített egy nagyon szép tervet a 
terület rendezésére, 2009-ben a 
tulajdonosok az üzletek átépítésére, 
de mindegyik elképzelés kútba 
esett. A kalamajka 2011-ben kezdett 
élesedni, mert a város be szerette 
volna jegyeztetni elővásárlási jogát 
a kikötő előtti területre (20 HRSZ). 
Akkoriban sem az igazságszol-
gáltatás, sem a közigazgatás nem 
volt még „beszántva” és felleb-
bezésre visszautasította a bejegy-
zést.
Az igazi hadd el had, 2016-ban 
indult el, mert akkora már simán 
rögzítették az elővásárlási jogát a 
városnak, és az 2017-ben mindjárt 
meg is vette az egész 20 HRSZ 
területet, amin az üzletek állnak. 
Majd ugyan ezzel a lendülettel, 
2017-ben röptében el is indult a 
kisajátítási eljárás az üzletsor le-
bontásáért. Ezt és annak módját, az 
üzlettulajdonosok úgy élték meg, 
mint amikor egy ütközetben beke-
rítik az embert. Nem volt más 
választás, bírósághoz kellett for-
dulni. Nos, ezt nem részletezem, 

nem volt egy szép történet, de 
legalább jó sokáig tartott. Majd öt 
évig. A mai Magyarországon az 
igazságszolgáltatáshoz fordulni, 
olyan, mint ha az ember kaparós 
sorsjegyet vásárol: egy lutri. Sok-
kal több múlik a szerencsén, mint a 
jogon. Rengeteg fórumot és szintet 
megjárt az ügy, és majd mindet 
elvesztették a tulajdonukért és 
egzisztenciájukért kiálló üzlettulaj-
donosok. Azonban az állhatatos-
ság, és egy jó ügyvéd, végül mégis 
csak meghozta az eredményét 
(vagy a vak szerencsét), és az első 
kereset után majd öt évvel, a Pécsi 
Közigazgatási Bíróság ítéletében 
szétszedte a kisajátítási beadványt 
és eljárást, megsemmisítve azt, 
milliós költségek megfizetésére 
kötelezve a Somogy Megyei Köz-
igazgatási Hivatalt.
Itt akár jöhetne is a Happy End – az 
majd később – de ez a győztes csata 
sem tudta lezárni a háborút. Sajnos 
mindez már meglátszott az üzle-
teken is, mert senki nem mert 
komolyabb beruházásba kezdeni a 
bizonytalan jövő miatt, meg nem is 
engedték volna. A szorítás sem 
enyhült a beállt patthelyzetben, 
mert a testület múlt év végén újabb 
kisajátítási eljárás megkezdéséről 
döntött. Azonban, közben megint 
csak sok minden megváltozott. 
Immáron a Városháza is belátta, 
nem mehet már biztosra egy ilyen 
bonyolult és szerteágazó ügyben 

Egy hónap múlva jön a 
végkifejlet a II. részben! 

üzlettulajdonos

egy ütés állónak bizonyult és 
összekovácsolódott csapattal szem-
ben. Közben a Pécsi Bíróság 
döntése, ha nem is tett pontot a 
történet végére, de a végsőkig 
kitartó üzletsor alku pozícióit nagy-
ban felértékelte. És mindez együtt, 
elhozta a nagy fordulatot, megtör-
tént az amivel kezdeni kellett volna. 
A város vélt érdekeit képviselők és 
saját jogaikért kiállók között meg-
indult a párbeszéd. 

Kárpáti Péter 

Ne csak mosolyogjunk, nevessünk is!

Regge� akkora köd vo�t, hogy 

majdnem e�sétá�tam a kocsma 

me��ett. Figye�jetek nagyon! 

(Mondjuk Sándor György (aki 

saját magát humora�istának 

nevezte), ezt anno úgy mesé�-

te, hogy a köd miatt a�ig �e-

hettet �átni, a rendőrök ü�tek a 

köz�ekedési �ámpáná�, és kia-

bá�ták a színeket.)

- És a kisebbik?

Két barátnő beszé�get.

- Honnan vo�t neked pénzed 

té�i gumira?

- Ő jó� van!

- Képze�d tegnap vettem 4 

té�i gumit.

- E�adtam az autómat. 

- Pista bácsi hogy vannak a 

fiai?
- A nagyobbik nemrég nősü�t.
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Két választás Magyarországon

Június 9-én európai parlamenti és önkormányzati választások lesznek Magyarországon. Ezúttal, a 
kormánykoalíció 2022-ben Alaptörvénybe iktatott „mesterterve” alapján (takarékosságra hivatkozva, de 
valójában azzal a céllal, hogy a két eseményen történő állampolgári részvétel egymást erősítse) a két 
teljesen eltérő filozófiájú voksolást egy időben tartják.
Az európai választások során, hazánkban, pártlistákra leadott szavazatok alapján, 21 képviselő sorsáról 
döntünk. Az önkormányzati választásokon vármegyei (fővárosi) és helyi (kerületi) önkormányzati 
képviselőket, polgármestereket és főpolgármestert, valamint nemzetiségi önkormányzati képviselőket 
választunk. Összességében közel 3800 polgármesterről és több, mint 17 000 képviselői mandátumról 
szavazunk.

Európai parlamenti választások

A FIDESZ az európai választásokon ismét 
győzelemre készül (legutóbb, 2019-ben, a 
Magyarországnak jutó 21 mandátumból 13-at 
szerzett meg). Az ez évi választási kampány 
minden bizonnyal feladja a leckét a párt (és a 
kormány) kommunikációs stábjainak. Olyan hely-
zetben kell ugyanis meggyőzniük és mozgósí-
taniuk a szavazókat a részvételre, amikor a 
kormány (a FIDESZ–KDNP pártkoalíció) elárasz-
totta az országot EU-ellenes óriásplakátokkal. 
Évértékelőjében a miniszterelnök sem fukarkodott 
az EU-t élesen bíráló kijelentésekkel („2023 az 
Európai Unió kudarcainak éve volt; Abcúg, 
Brüsszel, éljen Európa!; Brüsszelből egyre csak a 
baj zúdul be hozzánk” stb.), s a kormánypárti 
média napi kommunikációja is folyamatosan és 
agresszívan EU-ellenes hangulatot szít. A 
miniszterelnök szerint „valódi változást csak egy új 
európai jobboldal hozhat”, s erre épül a párt 
részvételre mozgósító kampánya is. A politikában 
kevésbé jártas állampolgárok nagyobb hányada 
előtt feltehetően kevésbé ismert az a tény, hogy a 
FIDESZ jelenleg nem tagja egyetlen európai 
pártcsaládnak sem (önként elhagyta az Európai 
Néppártot, mielőtt onnan kiebrudalták volna), s 
jelenleg még az sem dőlt el, hogy a választásokat 
követően melyikhez fog csatlakozni. Van olyan 
pártcsalád, ahol szívesen látnák, van olyan is, ahol 
nem, de a potenciális befogadók között is van 
olyan, amelyik csak úgy fogadná be a FIDESZ-t, ha 
változtatna külpolitikáján, elsősorban Ukrajnával 
és Putyin (újabban az elhunyt A. A. Navalnij) 
megítélésével kapcsolatban. A potenciális je-
löltként kiszemelt, Giorgia Meloni által fémjelzett 
Európai Konzervatívok és Reformisták pártcsalád 

három tagja máris jelezte, hogy nem látná 
szívesen a FIDESZ-t soraiban. Így valószínű, hogy 
a választásokat követően az európai parlament fő 
erejét továbbra is a jelenleg többségben lévő 
pártcsaládok fogják adni, s kisebbségben ma-
radnak az EU működését alapvetően megvál-
toztatni szándékozó, a nemzetállamok érdekeit 
erőteljesebben képviselő jobboldali erők, köztük a 
FIDESZ is.
Ami az ellenzéki pártok esélyeit illeti, szét-
tagoltságuk és önálló indulásuk miatt, valószínűleg 
három–négy párt osztozhat majd a 21 man-
dátumból megmaradó kb. nyolc helyen, pár-
tonként egy–három mandátummal.

Önkormányzati választások

Szomorú kijelenteni, hogy az önkormányzati 
választások, már hosszabb idő óta, nem a valódi 
önkormányzatiságról, hanem elsősorban párt-
politikáról szólnak. Rég elmúltak azok az idők, 
amikor a helyi vezetőket a legrátermettebb, a 
közösség iránt leginkább elkötelezett és a 
legnagyobb népszerűségnek örvendő jelöltekből 
választották a közösségek, függetlenül párt-
szimpátiájuktól. Manapság, a korábbi hatás-
körüktől, infrastruktúrájuktól és pénzügyi lehe-
tőségeitől drasztikusan megfosztott helyi ön-
kormányzatok polgármester-jelöltjei közül az 
számíthat sikerre, aki „közel áll a tűzhöz” (a 
FIDESZ–KDNP pártkoalíció által vezetett kor-
mányhoz) és garantálni tudja extra költségvetési 
és más, fejlesztési, beruházási források meg-
szerzését, ami nélkül eredményt szinte lehetetlen 
felmutatni. A választó azért sincs könnyű 
helyzetben voksa leadását illetően, mert az un. 
„függetlenként” induló jelöltek valódi párt-
kötődése is egyre nehezebben azonosítható. 
Ebben a helyzetben sokan úgy vélik, hogy inkább 
szavaznak a kormányzó pártkoalíció jelöltjeire, 
mint pl. helyi civilekre, mert ebben látják tele-
pülésük fejlődésének zálogát.
Ha vissza akarjuk szerezni az önkormányzatiság 
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Az önkormányzatiság lényege a helyi kezde-
ményezések felkarolása, a helyi közösségek 
érdekeinek képviselete és védelme, még olyan 
esetekben is, ha az ellentétes kormányzati, vagy 

valódi értékeit, ezen változtatnunk kell! Olyan 
polgármestereket és önkormányzati képviselőket 
kell választani, akik mindenekelőtt a helyi 
közösségek érdekeit tartják szem előtt, s nem saját 
boldogulási szempontjaikat (pártkötődésüket). 
Közöttünk élő, velünk gondolkodó, s nem fel-
ettünk, nélkülünk döntő településvezetőkre és 
képviselőkre van szükség. Meg kell szüntetni azt a 
jelenlegi gyakorlatot, amikor a települések vezető 
testületei, ahelyett, hogy fontos kérdésekben 
konszenzust teremtenének, teljes mértékben 
figyelmen kívül hagyják (sok esetben meg sem 
hallgatják) a kisebbségben lévő választók 
véleményét, észrevételeit. Emberközeli, hiteles, 
empátiát sugárzó személyekre van szükség!

más pl. gazdasági érdekekkel (lásd. akkumu-
látorgyárak, víz- és környezetvédelem, egész-
ségkárosító beruházások, egészségügyi ellátások 
centralizációja, elemi szolgáltatásokhoz történő 
hozzáférés korlátozása stb.). Az ilyen törekvéseket 
erősíthetik olyan regionális civil kezdemé-
nyezések, mint például a Somogyi Függetlenek 
Szövetsége, amely az önkormányzatok moz-
gásterének növelésében és a megye felvirá-
goztatásában vállalna nagyobb szerepet.
Írásom zárásaként, a választások előtt – az 1970-
es évek egyik népszerű könnyűzenei műsorának 
címét kölcsön véve – azt tanácsolom mindenkinek, 
hogy szívére hallgatva, a helyi közösségek és 
Magyarország jövőbeni érdekeit szem előtt tartva 
(a szlogen mindkét jelentését megszívlelve):

„TESSÉK VÁLASZTANI!”
       

M. I.

A BÉKEOSZLOPA BÉKEOSZLOP

Hazánkba 1998-ban valószínűle� az 
eszter�omi Suzuki �yár közre-
működésével hoztak 50 béke-
oszlopot. 

A vilá�békéért szóló univerzális 
ima: „Le�yen béke a Földön” – a 
japán Masahisa Goi spirituális 
filozófus, költő, tanító fejében 
született me� a múlt század 50-
es éveiben. Tőle származik a 
�ondolat, ho�y az ima erejével a 
vilá�béke szol�álatába lépjen. 
Ennek je�yében az év minden 
napján a vilá� számos orszá-
�ában imákat, meditációkat tar-
tanak a békéért.
Kreatív formát is találtak a béke 
�ondolatának terjesztésére, í�y 
1976 óta békeoszlopokat állí-
tottak először csak Japánban, 
1980 -tól szerte a vilá�ban. 
Számuk mára már 100.000 fölé 
emelkedett.
Az oszlopok Japánból érkeznek, 
belül üre�esek. Az üre� azt a célt 
szol�álja, ho�y az ünnepsé�eken 
résztvevő közössé� e�yenként a 
békével kapcsolatos kívánsá�ait 
cédulára írva abban helyezhesse el.

Balatonföldváron ezek közül e�yet 
2001. június 16-án a Földvári Napok  

Hisszük és tudjuk, ho�y Balaton-
földváron az üzenetek jó talajra hul-
lanak, hiszen itt fontos a környezet 
és a természet védelme, boly�ónk 

„Béke uralkodjon a Földön, Béke 
le�yen Ma�yarorszá�on!”

ünnepsé� sorozat keretében állí-
tottunk és avattunk fel a Közössé�i 
Ház előtti parkosított területen.
Az oszlop üzeneteivel akkor - és azó-
ta is - e�y civilizált ember teljes mér-
tékben azonosulni tud: 

A mai vilá�ban e�yre fontosabb, 
ho�y az emberek e�yetértésben 
küzdjenek a konfliktusok, háborúk, 
önzés ellen, hiszen a katonai, �az-
dasá�i és technikai me�oldások ön-
ma�ukban nem hozhatnak békét!

élőlényeinek me�becsülése, a 
pozitív emberi kapcsolatok kia-
lakítása, az e�észsé� védelme és 
a szívből jövő önzetlen emberi 
kapcsolatok ápolása.

Füstös Erika

Tudjuk, ho�y az oszlop önma�ában 
nem teremt békét, de amikor 
elsétálunk mellette, rátekintünk, 
va�y �ondolunk rá, újra és újra 
feltámad bennünk a vá�y: 

Hisszük, ho�y ez a folyamat nem 
szakad me�, és 23 év elteltével is 
működik!

„Le�yen béke  a Földön”!

Hisszük, ho�y az oszlop fi�yel-
mezteti embertársainkat itt a 
lakóhelyünkön, ho�y a béke 
bennünk rejlik. E�ymás tiszte-
letével, a természet me�becsü-
lésével, környezetünk me�óvá-
sával aktív részeseivé válunk 
ennek a folyamatnak.
Hisszük, ho�y a belső béke kisu-
�árzik családjainkra, városunk-
ra, orszá�unkra….

A BÉKEOSZLOP
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Választás 2024. 
A jövőben a helyi közélet egy-egy fontos területével  kapcsolatos

elképzeléseinket ismertetjük.

Egészségügyi és 
szociális terv

E�yesületünk mindent elkövet annak érdekében, ho�y a 

balatonföldvári lakossá� ma�as szintű e�észsé�nek ör-

vendjen.

Az étkeztetést - napi e�yszeri mele� étkezést – mint szociális 
alapszol�áltatást az önkormányzat biztosítja, mivel ez min-
den települési önkormányzat feladata. Ez a jövőben sem 
változik.
A szociális ellátásban kiemelt céljaink: Idősek ellátása, a 
�yermekvédelmi szol�álatok me�erősítése, a nevelési tá-
mo�atási rendszer fejlesztése, az óvodai és iskolai ellátás 
javítása és a diákétkeztetés bővítése.

A nappali ellátás nem kötelező önkormányzati feladat, bár a 
korábbi években bizonyos idei� működött, de vé�ül a le-
csökkent érdeklődés miatt me�szűnt. 

Füstös Erika

Célunk az e�észsé�es életmód és a me�felelő e�észsé�ü�yi 
szokások elterjesztése a lakossá� körében. Olyan pro�ra-
mokat támo�atunk, melyek ösztönzik az embereket a jobb 
e�észsé�i állapot elérésére.

Gyalo�átkelők építése, a bevásárlást se�ítő utazási 
szol�áltatások kialakítása.

 Arra törekszünk, ho�y Balatonföldvár lakói további 
hátrányokat ne szenvedjenek el az e�észsé�ü�yi ellátás 
területén.

Városunkban az e�észsé�ü�yi alapellátás a jelenle� is 

működő praxisokkal biztosított. Az ü�yeleteket közpon-

tosították, a balatonföldvári háziorvosi ü�yeletet me�szün-

tették. Ezekben a kérdésekben az önkormányzatoknak nem 

volt döntési, beleszólási lehetősé�e. A járóbete�ek 

laboratóriumi ellátását a Páciens E�észsé�ü�yi Szol�áltató 

Kft. me�bízási szerződés keretében látja el.

Az e�észsé�ü�yi alapellátás (háziorvosi, házi �yermek-
orvosi, fo�orvosi, iskolaorvosi) mellett az e�észsé�es élet-
mód se�ítését célzó szol�áltatások, valamint a szociális- és 
�yermekjóléti szol�áltatások és ellátások is a kiemelt fela-
datok között szerepelnek.

Közössé�i e�yüttlétre az idősek esetében a Szépkorúak 
Klubja ad ma lehetősé�et, ezért a klub támo�atása a jövő-
ben kiemelten fontos célunk.

Ezt -a lakossá� számára na�yon kedvező me�oldást jelentő 
helyzetet- minden körülmények között me� kell tartani.�

Fakultatív pro�ramok szervezése, amelyek minden kor-
osztály önkéntes tevékenysé�eire épülnek, mint például a 
helyi parkok és a köztisztasá� fenntartása va�y adomány-
�yűjtő akciók. 

Az e�észsé�me�őrzés és me�előzés területén támo�atjuk a 
helyi közössé�i pro�ramokat, az e�észsé�ü�yi szűrések 
bővítését, illetve az e�észsé�nevelési és prevenciós pro�-
ramok szervezését.

Impresszum:
Felelős kiadó: Herényi Károly
Mosolygó Balatonföldvárért Egyesület elnöke
Szerkesztő: Szabó József - Telefon: 06-20-265-6-265
e-mail: mosolygobalatonfoldvar@gmail.com
web: www.mosolygofoldvar.hu

Újságunk kiadását támogató, számlaszámunkra 
(10403923-50526966-84691001) érkező adományokat nagy 
�sztele�el megköszönjük, és igyekszünk megszolgálni.

Nyomda: TRADEORG K�. Balatonfűzfő
Az újság elkészítésében résztve�ek: 

Ingyenes kiadvány

Füstös Erika, Herényi Károly, Kárpáti Péter, 
Magyar István, Szabó József

    Moretti Gemma:

 

                 Másként

Élhettem volna így is én.

Újra kezdeni nincs remény,

de amennyi időm hátravan

ebben a felemás világban,

hadd élhessem meg tiszta szívvel,

csendes örömök árnyékában.

Sok mindent másként kellett volna.

Bárcsak az idő megfordulna

s kezdeni lehetne mindent, újra.

Nem szégyellni a gyengeséget,

meghallani ha hívnak, kérnek,

jobban bízni, jobban szeretni,

szeretteink kedvét keresni.

Kérés nélkül adni mosolyt, jó szót, türelmet

rossz napjaiban is hinni a szerelmet

többet gondolni rá, mit érez a másik,

szeretet tüzével fűteni, ha fázik.

Élni tudni és élni merni,

néha járatlan úton menni,

nem csak rohanni, meg-megállni

azt, ami szép, körül csodálni.

Vers oldal
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Antall József 30 évvel ezelőtti jóslata mára
(Herényi Károly írása, 

megjelent a Piac és Profit lapban 2023. 12.22-én)

A 4. cikk a következőket tartalmazza: „Ha a szerződő 
�elek e�yikét �e�yveres támadás éri, a másik Fél az 
E�yesült Nemzetek Alapokmányának, valamint az 
EBEÉ dokumentumainak me��elelően nem támo�atja 
a támadót, és me�teszi a békés rendezéshez szüksé�es 
lépéséket.” Ez semmiképpen nem azt jelenti, ho�y az 
e�yik Fél, jelen esetben Ma�yarorszá�, az orosz 
katonai a�resszió áldozatává vált Ukrajna esetében 
békekötésről, és azonnali fe�yverszünetről beszél, 
amivel rö�zíti a mostani status quo-t, és e�yenlősé�-
jelet tesz az a�resszor és az áldozat közé. Katonai 
a�resszió esetén a békés rendezés alapfeltétele az 
eredeti területi állapotok visszaállítása, és az a�resszor 
kivonulása a me�támadott orszá�ból. A ma is hatályos 
államközi szerződés értelmében az orosz a�resszor 
elítélése mellett, az orosz csapatok Ukrajna területéről 
való azonnali kivonulásához, és az eredeti határok 
visszaállításához - beleértve az annektált területeket is 
– kellene ra�aszkodnia Ma�yarorszá�nak.

Harminc éve, 1993. december 12-én hunyt el Antall 
József. Halála előtt u�yanez év május 11-én az orszá�-
�yűlés ratifikálta a Kijevben 1991. december 6-án 
aláírt alapszerződést, amely az Ukrán SZSZK és a 
Ma�yar Köztársasá� kormányai között köttetett. A 
szerződés 10 évre szólt, ami, ha nincs ellenző észrevé-
tel, öt évente automatikusan me�újul, tehát ma is 
hatályos.

Az Ukrán Ma�yar Államközi Szerződés leszö�ezi, a Felek az 
ENSZ és az EBEÉ (Európai Biztonsá�i és E�yüttműködési 
Szervezet) szellemének me�felelően támo�atják e�ymást 
az európai biztonsá�i és felzárkózási folyamatban e�y 
e�ysé�es, demokratikus és biztonsá�os Európa me�terem-
téséért.

Miért is volt fontos az Antall kormánynak a Szovjetunió 
szétesése után elsőként alapszerződést kötni Ukraj-
nával? Antall József szavait idézem, nem szó szerint:

Antall történészként talán tudott valami olyasmit, 
amivel me�előzte kortársait, mert i�aza lett. Az orosz 
medve rövid álom után felébredt. A Putyin vezette 
Oroszorszá� ismét birodalmat épít. Számos e�yéb 
mellett ennek e�yik ránk vonatkozó jele, ho�y Putyin 
rossz döntésnek tartja az 1991-es szovjet katonai kivo-
nulást Ma�yarorszá� területéről.

Aki azt hiszi, ho�y a Szovjetunió szétesésével az orosz 
medve me�halt, az téved. Az orosz medve csak alszik. 
Ha �elébred, birodalmi törekvései a politikai mellett 
más, például �azdasá�i téren �o�nak me�jelenni. Ezért 
Ma�yarorszá�nak létérdeke, ho�y Oroszorszá� és 
hazánk ne le�yen közvetlenül határos, orszá�ainkat 
válassza el e�y pu��erállam, nevezetesen a �ü��etlen 
Ukrajna.

Hazánk nemzetközi me�becsülését az őt követő 
kormányok is fenntartották. 2010 óta Ma�yarorszá� 
nemzetközi me�ítélése meredeken esik, mára zuhan. 
Orbánt ma�ányosan me�hozott döntéseiben nem a 
nemzeti érdekek, hanem kizáróla� saját hatalmi elvá-
rásai vezérlik. A kárpátaljai ma�yar szervezetek kérését 
is e�y mondattal lesöpörte az asztalról. Ezek a na�y 
különbsé�ek Antall és Orbán között. Különbözően 
viszonyulnak a nemzetükhöz. Eltérő a viszonyulásuk az 
orosz medvéhez. Másképp viszonyulnak a szomszédos 
Ukrajnához. És másképp a kárpátaljai ma�yarsá�hoz. 

Harminc év eltelt! Akkoriban, Antall idején Ma�yar-
orszá� nemzetközi me�becsülésnek örvendett, a �yors 
európai felzárkózásra a le�esélyesebb állam volt.

A 8. cikk szerint: „A Felek me�állapodnak abban, ho�y 
le��elsőbb színtű találkozót általában évente e�yszer 
tartanak, illetve minden olyan esetben, amikor az 
szüksé�es és célszerű.” Az orosz katonai a�resszió, 
illetve Ukrajna 2022 februári lerohanása óta a ma�yar 
kormány nem szor�almazta, sőt az ukrán elnök me�-
hívását elutasítva, kerülte a le�felsőbb szintű találko-
zók létrejöttét, pedi� azt a háborús helyzet indokolta. 
Putyinnal bezze� többször találkozott, mert szerinte 
mindi� tár�yalni kell. Rendben, de akkor miért kerüli 
Zelenszkijt? A december 14-15-i EU csúcsra készülvén 
Orbán azzal fenye�etőzött, ho�y me��átolja Ukrajna 
EU felvételi folyamatát, holott az Államközi Szerződés 
értelmében teljes erővel támo�atnia kellene azt. 
Szö�ezzük le, Orbán Putyint támo�ató Ukrajnával 
szembeni harcos aktivitása a holdról láthatóan ellen-
tétes az Ukrán-Ma�yar Alapszerződés szellemével és 
betűivel. De ez a túlmoz�ásos orbáni aktivitás ellen-
tétes Ma�yarorszá� nemzeti és diplomáciai érdekeivel 
is. Az orosz medve felébredése, ennek Ma�yarorszá�ra 
leskelődő veszélyei indokolják e�y pufferállam létét, 
tehát Ma�yarorszá�nak a fenye�ető orosz veszély 
miatt is, minden erejével és eszközeivel támo�atnia 
kell Ukrajnát. A Putyint az EU-ban e�yedül támo�ató – 
me�ma�yarázhatatlan és sok kérdést felvető - orbáni 
álláspont óriási diplomáciai károkat okozott eddi� is. 
Ma�yarorszá� a nemzetközi politikai színtéren elszi-
�etelődött, mé� a V4-en belül is ma�unkra maradtunk. 
Az a tény, ho�y Orbán Balázs szerint az EU pénzü�yi 
források felszabadításának viszonzásaként a másik 
Orbán eltekinthet a vétótól, olyan erkölcsi szakadékba 
taszítja Ma�yarorszá�ot, ahonnan na�yon nehéz lesz 
kimászni. Az i�azsá�hoz tartozik, ho�y az Alapszer-
ződés betartásában Ukrajna sem szeplőtelen. A kiseb-
bsé�ek jo�airól szóló terjedelmes klauzulát a nyelv-
használat korlátozásával 2015-ben Ukrajna e�yolda-
lúan me�sze�te, de ezt néhány napja a kijevi parla-
ment korri�álta.
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Hogy a magyar Iszmail Timurovics Muszukajev bronzérmes lett a bukaresti birkózó világbajnokságon. A 
dagesztáni fiú nem itt él, nem tud magyarul, állítólag avar ősei vannak. De szülei, nagyszülei között nem volt 
magyar, ezáltal nem felelt meg a magyar állampolgárság követelményeinek, amit törvény szabályoz. Hát akkor? 
Akkor bizony valaki valahová „odaszólt”, ahogy ez Orbánisztánban szokásban van.
Hogy az új köztársasági elnök Sulyok Tamás úgy próbálja a nemzet egységét haladéktalanul megteremteni, hogy 
kinevezőihez hasonlóan mindenkit hülyének néz. Mert hát ki hiszi el, hogy a Rákosi rendszerben valaki 10 évig 
bujkált papírok nélkül, miközben gyerekei születtek, jegyrendszer volt, és még a tanyákat is megfigyelés alatt 
tartották. Jobban járt volna, ha hallgat a Szálasinál is szélsőségesebb nézeteket valló apjáról, mintsem hamis, 
ostoba és átlátszó mítoszt próbál köré építeni.

Hogy a magyar országgyűlésben – nincs rá jobb kifejezés – bunkó módon viselkedett Orbán Viktor és 132 tagú 
frakció csapata. Amikor ugyanis a világ vezetőihez hasonlóan az ellenzék felállva emlékezett meg Alekszej 
Navalnij orosz ellenzéki politikus haláláról, ők ülve maradtak. Mondván: „sovinisztának nem jár tisztelet”. És 
helyettük megint nekünk kell szégyenkeznünk.

Hogy az USA-ban egyre több tagállam szeretne kiválni az unióból, bár ezt az amerikai alkotmány nem teszi 
lehetővé. Elsősorban Texas, Kalifornia, Florida, Alaszka, New York állam lakóiban erős az elszakadási hajlam, 
főleg gazdasági okok miatt.

Hogy honnan ered a „Fabatkát sem ér” szólás? Általában értéktelen dologra mondják. A batka egy csehországi 
aprópénz volt, amely nálunk a 16. században került forgalomba. A fabatka, mint értéktelen pénz tulajdonképpen 
csak az emberek képzeletében létezett, a valóságban nem, a fa fogalom az értéktelenség nyomatékosítására 
szolgált.

Hogy Orbán Viktor többször kijelentette: nagyon szeretné, ha Donald Trump lenne az USA elnöke. Képzeljük el, 
hogy mekkora csatazajt generálna a fideszes propaganda gépezet, ha Biden a regnáló elnök azt üzenné a magyar 
népnek, hogy egy ellenzéki jelöltet támogat a következő választáson.

Hogy Orbán Viktor március elején, a Magyar Kereskedelmi és Iparkamara által szervezett gazdasági évnyitó 
rendezvényen igen furcsa, már-már zavarodott  beszédet mondott, tele olyan üres közhelyekkel, melyeket 
talponállókban lehet hallani:

Hogy jelen gazdasági évben 61 adófajta van érvényben Magyarországon. Messzire kerültünk attól a hangzatos 
melldöngető ígérettől, amikor is 2010-ben a Fidesz azt ígérte, hogy az adóbevallás ráfér egy söralátétre.

Hogy a visegrádi országok (V4) vezetőinek „nyolc szemközti” február végi találkozója feszült légkörben zajlott. 
Kiszivárgott információk szerint Donald Tusk lengyel és Petr Fiala cseh miniszterelnök üvöltve kérte számon 
Orbán Viktortól az ukrán ellenes magatartást, miközben Robert Fico csendben hallgatott.

Hogy ki lett a Nemzeti Múzeum főigazgatója? Nos egy bizonyos Demeter Szilárd, aki Székelyudvarhelyen a 
Benedek Elek Tanitóképzőben végzett, és eddig a Petőfi Irodalmi Múzeum igazgatója volt. Ő az az ember, aki 
szerint a magyar irodalom 80 %-át el kéne égetni, és aki úgy megy színházba, mintha fogorvoshoz kéne járnia. Itt 
megint csak az történt, hogy nem a szakmai rátermettség számított, hanem a párthűség, mellyel ismét egyszer 
muzeológusok százait alázták meg. 

Hogy 1360 milliárdot költött az állam a Rogán-féle kommunikációra 2015 óta.

Hogy a magyar jogszabályok nem feltétlenül az Igazságügyi Minisztériumban íródnak!? Az ex-férj elbeszélése 
szerint (nem valószínű, hogy kitalált történet) anno egy Alaptörvény módosítása kapcsán Varga Judit akkori 
miniszter azt merte mondani, hogy neki ezzel nem csak jogi, hanem erkölcsi aggályai is vannak. Orbán Viktor erre 
ráförmedt: „Önt nem azért tartjuk, hogy erkölcsi aggályai legyenek.” Túl a „tartjuk” kifejezés értelmezésén 
felvetődik a kérdés, hogy miféle jogalkotás folyik ebben az országban, ahol az illetékes tárcavezetőnek nem lehet 
véleménye?

    • „ jobb dolgozni, mint tengeni-lengeni. „
    •  „mindig többet kell keresni, mint amennyit elköltünk.”
    •  „mindig jobb, ha nekünk tartoznak, mint ha mi tartozunk másoknak. „

Hogy Dannyil Medvegyev az oroszok világklasszis teniszezője annyira szeretne részt venni az idei párizsi 
olimpián, hogy ha  nem engedik a hazája képviseletében szerepelni, akkor semleges zászló alatt fog. Hogy mit szól 
ehhez a hazafiatlan cselekedethez Putyin cárevics, arról nincs hír.

    • „ mindig jobb, ha mi keresünk másokon, mint ha mások keresnek rajtunk.”






